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Com a jove qui vius a Barcelona que et caldria per donar resposta als teus 

interessos en l’esport? 

1. Objectius de la sessió ....................................................................................................................... 1 

2. Buidatge de les taules de debat ....................................................................................................... 2 
 
 

1. Objectius de la sessió: 

 
La sessió participativa realitzada el 8 d’abril de 2022 és la segona sessió del procés participatiu del 

Pla Adolescència i  Joventut 2022 – 2030 amb aquests objectius:  

 
o Validació de les mesures del Pla 2017-2021 en l’àmbit de l’Esport. 

 
o Elaboració de noves propostes per incorporar en el Pla 

d’Adolescència i  Joventut 2022-2030. 
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2. Buidatge de les taules de debat: 

 
Taula Objectius Desenvolupament sessió Idees força 

A Fomentar la professionalització del 
jovent en l’àmbit de l’esport 
 
Què significa l’esport per a tu? 
T’agradaria fer de l’esport la teva 
professió? Consideres que és un 
camp professional reconegut? 
Quines mesures consideres que 
podria aplicar l’Ajuntament per a 
que 
ho fos? 

 
- Beques i suport econòmic per a esportistes i persones joves 

que estudien esports. 

 

- Tenien clar que hi ha circuits professionals sòlids per 

esportistes que practiquen els esports més clàssics, però sí 

que hi ha greus mancances en cas de les pràctiques 

esportives menys conegudes.   

 

- Promoció i visibilització dels esports que són menys 

coneguts pels joves. Per exemple, donant facilitats en els 

espais esportius municipals perquè grups de joves que 

practiquen esports poc reconeguts accedeixen als espais. 

Promovent tastets multi-esports en els casals d'estiu 

d'esports o apropant aquests tastets a esplais i centres de 

joves. Fomentant la varietat d'oferta d'extraescolars. 

L'objectiu seria fer arribar informació al màxim de joves de 

la ciutat de la gran varietat de pràctiques esportives que es 

duen a terme a la ciutat. 

  

- Molt relacionat amb el punt anterior, seria fomentar i 

promocionar esdeveniments i competicions esportives 

d'aquestes pràctiques menys visibles. Per anar generant un 

públic, tant que s'interessi per practicar l'esport en qüestió 

com per assistir aquests esdeveniments. Totes coincidien en 

el fet que aquest és un dels punts importants per la 

professionalització de les persones que es dediquen a 

l'esport com a forma de vida. 

 

-  Sortia recurrentment el tema de la conciliació entre 

- Visibilització 
- Promoció 
- Suport 
- Facilitar recursos i espais 
- Conciliació 
- Beques i bonificacions 
- Esdeveniments i competicions 

 



dedicar-se professionalment a l'esport, i les dificultats que 

comporta que a la vegada s'hi ha de treballar. Algunes de 

les propostes eren oferir una varietat de beques i petites 

bonificacions (de l'Ajuntament, Federacions esportives i els 

mateixos clubs) per tal de donar certes facilitats a l'hora de 

realitzar les inscripcions, l'equipació o per cobrir despeses 

com per exemple, del transport en cas de disputar 

competicions i esdeveniments. 
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B - Promoure la pràctica esportiva 
entre els i les adolescents i joves i 
garantir-ne l’accés universal.  
 
Preguntes per fomentar debat i 
proposició noves mesures:  
Quines tipologies d’espais fas servir 
en la teva pràctica esportiva? 
Consideres que estan en bones 
condicions per desenvolupar la 
pràctica esportiva a la ciutat? Creus 
que l’espai públic és adient? 
Consideres que habilitar l’espai públic 
per la pràctica esportiva en garanteix 
l’accés pels joves?  

Què necessites de l’Ajuntament 
per fomentar que sigui així? 

Hi ha hagut propostes molt concretes de col·lectius que venien 
molt interessats en poder fer propostes específiques. 
- Gestionar millor les pistes publiques de futbol. Des de la Covid 
és molt difícil tenir accés, i hi ha molta demanda, per la qual 
cosa és molt difícil l’accés. Es proposa poder generar rutines i 
adjudicar dies concrets i horaris als diferents grups interessats 
en fer-ne ús. 
- També es proposa tenir més accés a les pistes dels col·legis, 
també a l’estiu. 
- Es proposa fer-les més polivalents, ficar pals als laterals, per 
poder ficar xarxa i així poder jugar a bàdminton, tennis o pàdel; 
esports que no disposen d’espais públics on jugar o entrenar. 
- També critiquen que molts cops estan tancats i per tant no son 
accessibles. 
- Els jugadors de Jagger han de jugar a places públiques i els fan 
fora. Han demanat el permís per poder jugar, però aquest triga 
molt en arribar i mentrestant, és molt difícil la 
convivència en els espais públics on entrenen per què els fan 
fora. Necessiten un espai on entrenar (una pista de futbol sala) 
- També reclamen una persona de referència que els ajudi en el 
procés de demanar espai i fer les gestions que calen, perquè no 
saben com es fa i ningú els hi explica. 
- S’ha de fer manteniment de les pistes de Basket i també son 
un espai que es pot fer més polivalent per altres esports. 
- Es demanen espais (si pot ser amb miralls) per poder fer 
dansa, ara mateix van a espais pensats per altres esport i es fa 
molt difícil la convivència. 
- Entrenar bicicleta de muntanya és molt difícil a Barcelona, per 
poder anar per la muntanya amb Mountain Bike els camins han 
de ser de mínim 3m i no n’hi ha gaires. A més a les competicions 
els camins no tenen aquestes característiques i demanen un 
espai per poder entrenar. Proposen que hi hagi horaris i dies 
assignats, per poder entrenar a la muntanya sense interferir 
amb altres usuaris (runners, trekking, etc.). 

L’oferta no és diversa, hi ha esports 
prioritaris (futbol i bàsquet) i la resta 
queden en segon pla i tractats com 
minoritaris. 
 
S’hauria d’adaptar instal·lacions per la 
pràctica diversa dels esports (i només 
crear si fos necessari). 
 
Fomentar la difusió i la practica diversa 
de l’esport fomentant en la introducció 
d’aquests en l’etapa educativa formal, el 
lleure, casals d’estius, extraescolars... 
 
Crear una fira de l’esport 
 
Una app / web per connectar la gent 
que practica esports minoritaris.  
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- També demanen que els guardes forestals, no només es 
dediquin a ficar multes, també a mirar les trampes que es posen 
pels ciclistes (cargols al terra, cables a l’alçada del coll, 
etc). 
- Demanen espais de Calistenia al interior de Barcelona i no 
només ala zona de platja. Així es pot diversificar els que hi ha no 
estan tan plens i de pas descentralitzar-los. 
- Demanen un espai per fer Parkour. També demanen 
l’assessorament dels joves que el practiquen abans de fer la 
intervenció i que així s’adapti a les necessitats. Barcelona és una 
ciutat important i és estrany que no hi hagi un espai per 
entrenar aquest esport. Hi ha moltes persones usuàries 
d’aquest esport i la molta gent els insulta o pega i hi ha 
conflictes per què no entenen que estan entrenant i es pensen 
que son vàndals. 
- Proposen fer la intervenció a Nou Barris perquè ja s’està 
reformant un parc a ciutat meridiana i poden aprofitar aquesta 
reforma per fer aquesta intervenció. També es una 
manera per a que la gent es mogui i vagi fins a nou barris i no 
estigui sempre tot centralitzat al centre de la ciutat. (Av. Rasos 
de Peguera, 151, 0833, Parc de l'aqüeducte ciutat meridiana) 
- *S’adjunta documentació que han preparat els joves al final de 
l’informe 
- El col·lectiu de Skaters demanen un espai Indoor per entrenar. 
Hi ha molts joves federats que estan competint i guanyant molt 
premis internacionals i sobta que a Barcelona no hi 
hagi cap espai per poder entrenar. Sent Barcelona una ciutat de 
referència en el mon del patinatge sobta que no hagi cap espai 
per entrenar com hi ha a altres ciutats de l’estat espanyol o 
d’Europa. 
- També es demana un espai de referència, amb una persona de 
referència on poder anar i comunicar qualsevol tipus de 
discriminació. e fet es proposen penalitzacions (no poder 
fer-ne ús durant un temps de l’espai en qüestió) si algun 
persona usuària no respecte a la resta. 
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C Prevenir la violència i les 
discriminacions dins de l’esport. 
 
 

Preguntes per fomentar debat i 
proposició noves mesures:  

Quins tipus de discriminacions 
consideres que existeixen en els 
esports? Tens alguna experiència / 
vivència que vulguis compartir en 
relació a la discriminació en els 
esports? Què podria fer 
l’Ajuntament per generar espais no 
discriminatoris en els esports? 

Comencen parlant d’allò que coneixen i viuen en la seva realitat. Els 
que practiquen jagger comenten que el seu joc és mixta però sí que 
observen que hi ha major presència d’homes que de dones perquè 
és un esport de contacte. Ells fan promoció d’aquest esport entre 
entitats de l’espectre autista asperger perquè té beneficis pel 
col·lectiu. 
 
Consideren que abans hi havia més discriminació per raó de gènere 
en l’esport.  
 
Creuen que en els partits sí que s’observa a vegades violència, 
insults, etc.. entre el públic, o entre les persones que el practiquen. 
Per una banda consideren que en algunes instal·lacions estaria bé 
augmentar la vigilància i/o fer controls previ d’alcoholèmia abans 
d’entrar com a públic. 
Per altra banda també s’apunta la part d’educació o la part de 
treball social per reconduir conductes de discriminacions i/o 
violència.  
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D 
- Promoció de la pràctica 

esportiva diversa  
 

- Promoure la diversitat en 
l’activitat física i esportiva, 
tant de tipus de pràctiques 
com de perfils de joves. 

 
Quins esports practiques? Com 
definiries l’oferta esportiva a BCN? 
Consideres que és suficient, diversa i 
assequible? Què necessitaries de 
l’Ajuntament per a que fos així? 
 
 

 

 
Els joves dels diferents grups comparteixen els esports que 
practiquen: parkour, arts marcials, jagger, gimnàs, tenis /pàdel, 
dansa, bàsquet, futbol, bici i ruggby. 
 
Els diferents grups coincideixen en afirmar que la oferta esportiva 
de BCN no és diversa, sinó que hi ha dos esports que són els 
principals que aglutinen la major part d’aquesta i desprès, la resta 
d’esports queden en segon pla, són minoritaris i no tenen espais 
ni visibilització. Consideren que s’associa la paraula esports a 
futbol per això per practicar la resta d’esports no hi ha 
instal·lacions. També comenten que hi ha pistes municipals de 
futbol que estan tancades al públic, que només s’obren per 
partits i consideren que es podria donar altres usos i aprofitar-ho 
més.  
 
El col·lectiu de joves del parkour comenten que necessiten 
l’habilitació d’espais per practicar-ho, que en ocasions els han 
arribat a insultar per practicar-ho ja que s’han pensat que estan 
fent mal bé el mobiliari urbà. Ells estan tirant endavant una 
campanya i els hi agradaria que la construcció de l’espai fos 
participativa perquè ells poguessin opinar sobre què es necessita 
per practicar-ho. Parlen de murs, valles per saltar, etc.  
 
Es parla també que BCN compta ja amb moltes instal·lacions, per 
tant, no es tractaria tant de crear noves de zero sinó d’adaptar les 

L’oferta no és diversa, hi ha esports 
prioritaris (futbol i bàsquet) i la resta 
queden en segon pla i tractats com 
minoritaris. 
 
S’hauria d’adaptar instal·lacions per la 
pràctica diversa dels esports (i només 
crear si fos necessari). 
 
Fomentar la difusió i la practica diversa 
de l’esport fomentant en la introducció 
d’aquests en l’etapa educativa formal, el 
lleure, casals d’estius, extraescolars... 
 
Crear una fira de l’esport 
 
Una app / web per connectar la gent 
que practica esports minoritaris.  
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ja existents perquè siguin espais polivalents (donar més usos als 
espais ja creats perquè siguin alguna cosa més que pistes de 
futbol). Parlen també d’obrir els patis de les escoles per poder ser 
utilitzats pels joves per practicar esports.  
 
Es reflexiona sobre com transformar la situació i aconseguir que 
els esports que actualment són minoritaris poguessin tenir més 
públic. Per una banda està l’apartat anterior de comptar amb 
instal·lacions però també es proposen mesures per donar a 
conèixer aquests esports. Es parla d’incorporar esports 
minoritaris als casals d’estius i a extraescolar per poder-los provar 
i si els hi agrada apuntar-se. També, de que s’introdueixi en 
l’etapa educativa reglada i per tant, es faci un tast d’aquests 
esports. 
 
En aquesta línia es proposa la creació d’una Fira de l’esport (de 
l’estil saló de l’ensenyament) a on les diferents associacions i/o 
entitats esportives poguessin presentar els esports i la gent 
provar-los i saber a on anar si els volen practicar. En aquesta 
direcció es parla també de fer una setmana participativa per 
practicar diferents esports.  
 
Una altra mesura seria potenciar la difusió d’aquests esports 
minoritaris per augmentar el públic que coneix aquestes 
pràctiques. S’imaginen informació a les parades del metro, 
autobús... Informació visual i que pugues anar amb un QR que els 
enllaces a una app / o web de l’ajuntament. Aquesta app podria 
ser una manera de connectar amb la gent que practica els esports 
( a l’estil meeting que la gent crea esdeveniments i diu dia i hora a 
on quedaran per practicar un esport en concret).  
 
Per últim es parla sobre si és assequible la oferta esportiva i 
consideren que podria millorar ja que hi ha pràctiques que són 
privades, i si ja estàs en categoria que t’has de federar també 
consideren que és car. Parlen de la possibilitat de que els 
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gimnasos municipals poguessin tenir descompte amb el carnet 
estudiantil, que es donessin més subvencions a entitats 
esportives, beques esportives i la possibilitat de crear un sistema 
d’intercanvi en instal·lacions municipals (no pots pagar la totalitat 
de la quota però pots col·laborar realitzant treballs). 
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  Proposen que hi hagi una persona especialitzada en assetjament 
en els espais d’oci nocturn, per no haver d’anar al personal de 
seguretat, que no dona confiança. 

 
Proposen també una APP per apuntar-se als temes d'interès que 
arribi la informació de les activitats que es fan relacionades amb 
aquests temes. 

 

 
 
 
 
 
Adjunto el text i foto dels joves del Parkour: 
Tanto si eres un ciudadano normal al que le molesta ver a adolescentes saltando de muro 
en muro o practicando parkour y quieres librarte de discusiones con la gente, te interesa 
firmar esta petición. 
Parkour proviene de la palabra francesa parcours que significa recorrido, ruta. Y en el 
parkour lo que se hace exactamente es eso: Desplazarse de un punto a otro de forma veloz 
superando obstáculos con la mayor fluidez posible. 
Todos necesitamos un parque de parkour. Es sin duda algo que beneficia y es necesario. 
tanto para los traceurs (practicantes de esta disciplina deportiva) como para el resto de 
personas, inclusive, los agentes de la autoridad y al ayuntamiento. Esto es así por los 
siguientes motivos: 
Traceurs: 
1. Un lugar donde poder practicar esta disciplina al aire libre sin molestias de pasos de 
personas o coches. 
2. Menos riesgo de chocar con algún transeúnte. 
3. Spot (lugar de entrenamiento para traceurs) donde hagas lo que hagas, no se deteriora el 
mobiliario urbano como podría suceder accidentalmente en los cotidianos entrenamientos 
fuera de un Parkour Park. 
Transeúntes: 
1. No sienten la necesidad de advertir a los traceurs de que esta actividad supone cierto 
riesgo (al estar en un lugar cercado y específico para la práctica de dicha disciplina se 
desentienden de lo que pase). 
2. Menos riesgo de que un traceur tropiece o choque contigo mientras está practicando. 
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3. No alertan a los agentes de la autoridad porque piensen que se está cometiendo un delito 
de "vandalismo" o mal uso del mobiliario urbano. Por lo tanto la guardia no pierde el tiempo 
en advertir a unos adolescentes y pueden cumplir con más eficacia su deber. Ayuntamiento: 
1. Al haber un parque de parkour donde entrenar, se deja de utilizar el mobiliario urbano 
disminuyendo el deterioro de este y el presupuesto utilizado por el Ayuntamiento para 
reemplazarlo. 
2. Se reciben menos quejas de "vandalismo" en la ciudad y reside mas paz en las 
calles 
para los ciudadanos. 
3. El parkour está teniendo un importante tirón turístico para los traceurs de todas las 
ciudades y al haber un parque de parkour en Barcelona se aumentan las posibilidades 
de que venga gente de fuera para practicar parkour aquí. (Nosotros, los traceurs 
locales, nos encargaremos de darle fama al parque subiendo vídeos de 
entrenamientos en el Parkour-Park en las redes sociales y comunicando su apertura a 
los compañeros interesados en esta disciplina que cada vez son más. 
EL PARQUE DEBE DISPONER DE: 
1-Muros de cemento o similar para que no resbale demasiado. 
2. Barras entre las instalaciones para entrenar apoyos o balanceos sobre ellas. 
3. Un suelo de goma como es común en los parques infantiles. 
4. Un pequeño descampado con suelo arenoso o trampolines integrados para realizar 
acrobacias gimnásticas sin riesgos de importancia. 
El parque debe estar situado preferiblemente: 
Ciudad Meridiana 
Av. dels Rasos de Peguera, 151, 08033 Barcelona (parque del acueducto) 
Muchísimas gracias por su atención. Todos los traceurs que vivimos en Barcelona o sus 
inmediaciones le agradecen su firma. 
 
 
 
 
 
 


